
J e g y z ő k ö n y v  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2019. február 14-ei soron kívüli nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Batta Attila Viktor alpolgármester, Dr. Csellár 

Zsuzsanna, Kovács Mihály, Kötél János, Patkós Éva, Patkós Lajos, Rózsa Endre, Seresné Metzker 

Krisztina, Szűcs Dániel városi képviselők 

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Nagy Sándor osztályvezető, Biriszló 

Beáta osztályvezető, Ács Erika könyvtárvezető, Bordács László ügyvezető, Szűcs Gergelyné 

könyvelő, Vasas István ügyvezető, Pappné Juhász Emília ügyvezető, Majoros Gergely igazgató, dr. 

Sebestyén Katalin ügyvezető, Borsos Gabriella az East-Audit Zrt. képviseletében, Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető, Sőrés Zoltán informatikus  

 

Herczeg Zsolt: Soron kívüli nyilvános és zárt ülésünkön köszöntöm a megjelent városi 

képviselőket, a napirendi pontokhoz meghívottakat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 12 

fő képviselő közül jelen van 9 fő, az ülés határozatképes. Bejelentéssel van távol Csányi Richárd és 

Harmat Mihályné városi képviselő. Későbbi érkezését jelezte Dr. Csellár Zsuzsanna. Bejelentem, 

hogy az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. A jegyzőkönyv hitelesítésére Rózsa Endre és 

Szűcs Dániel városi képviselőket kérem fel.  

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2019. február 8-án kiadott meghívóban 

szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg azzal a módosítással, hogy a nyilvános ülésre új 

napirendi pontként vegyük fel a „Mezőtúr Város Önkormányzatának a „Szolgáltató Önkormányzat 

Díj” felhívás alapján pályázat benyújtásáról” szóló előterjesztést. 

 

A képviselő-testület 9 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

14/2019.(II.14.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2019. február 14-ei soron kívüli nyílt és zárt ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2019. február 14-ei soron kívüli 

nyílt és zárt ülésének napirendjét. 

 

1. A Mezőtúr Város Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapításáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának a „Szolgáltató Önkormányzat Díj” felhívás alapján pályázat 

benyújtásáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 
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A képviselő-testület zárt ülést tart: 

 

4. Mezőtúr 01396/7 helyrajzi számú ingatlan vonatkozásában az Ügyrendi Bizottság által 

meghozott határozattal szemben benyújtott fellebbezés elbírálásáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

1.Napirendi pont 

 

A Mezőtúr Város Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapításáról 

 

Herczeg Zsolt: Ismerteti az előterjesztést. 

 

A képviselő-testület 9 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

15/2019.(II.14.) képviselő-testületi határozata 

 

a Mezőtúr Város Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapítására 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. §-ára – az alábbi 

határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a saját bevételei összegét, valamint az 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek három évre várható összegét a 

jelen határozat mellékletében foglaltak szerint jóváhagyja.  

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: - 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Gazdálkodási és adóügyi osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 
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5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztály vezetője, Helyben 

6. Képviselő-testület, Helyben 

 

 

2.Napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről 

 

Herczeg Zsolt: A rendelet-tervezetet két nappal ezelőtt az együttes bizottsági ülés tárgyalta. Az 

egészségügyi és szociális bizottság nem volt határozatképes. Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú 

szavazattal; pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottsága 5 igen egyhangú szavazattal; 

a művelődési, oktatási és sport bizottság 3 igen 1 nem szavazattal elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a rendelet-tervezetet. 

 

Ismertetem az együttes bizottsági ülés javaslatait: 

- 1. sz. melléklet 19. sor helyesen: 332.235.179 Ft 

- 1. sz. melléklet 30. sor helyesen:     5.000.000 Ft 

- 1. sz. melléklet 31. sor helyesen:   50.000.000 Ft 

- 3. sz. melléklet I.1.c pontja 0 

                                 d pontja 0 

- 4. sz. melléklet 31. sor helyesen: 20.000.000 Ft 

- 5. sz. melléklet 4. sor helyesen:     5.100.000 Ft 

- 5. sz. melléklet 20. sor helyesen:   2.000.000 Ft 

- 8. sz. melléklet összes pályázata módosult a 2019. évi adataival összhangban a 4. melléklet 10-es, 

  illetve 48. sorában. 

- 9.2. sz. melléklet adatai átvezetésre kerültek.  

A változások végrehajtását követően a költségvetés főösszegében nem történt módosulás. 

Ezen változásokkal az anyag a tegnapi napon kiküldésre került. 

Vitára bocsátom a költségvetést. 

 

Kovács Mihály: A költségvetés 6. számú melléklete a segélyezési formákat sorolja fel. A 9. pontban 

az egyéb segélyezési forma 6 millió forint. Ez milyen segélyformát takar?  

A 4. sz. mellékletben lenne egy módosító javaslatom. A sportpark a Kertvárosban igen nagy 

költséggel épülhetett volna meg, ezért javasoltam, hogy az Ifjúsági lakótelepen épüljön meg ez a 

sportpark és így megtakarítunk 6-8 millió forintot a közművek kiváltásával. Cserében viszont azt 

kértem, hogy a Kertvárosban épüljön meg egy kibővített új játszótér egy közösségi résznek is 

megfelelő új területtel. Ezért kérem, hogy a 4. sz. mellékletben a 7. sorban ez a beruházás legyen 

nevesítve. Ehhez mindenképpen ragaszkodom és kérem Polgármester úr és a képviselő-testület 

támogatását.   

 

Herczeg Zsolt: Boross Boglárka pénzügyi osztályvezető asszonytól kérdezem, hogy az egyéb 

segélyezési forma mit takar? 

 

Boross Boglárka: Az egyéb segélyezési forma esetlegesen egy beiskolázási segélyt, vagy egy olyan 

formát takar, ami nem került nevesítésre. Ezzel szeretnénk az itt lakók szociális helyzetén javítani, 

vagy gyerekeket a gyermeknapnál segíteni. Ez azonban a szociális rendeletben még nem került 

nevesítésre.  

 

Herczeg Zsolt: Más önkormányzatokhoz hasonlóan beiskolázási támogatást is adunk a 

rászorulóknak. A vonatkozó rendeletünkben majd meghatározzuk, hogy kik kaphatnak ilyenfajta 

segítséget. A segélyezési összegek az elmúlt évi tényadatok alapján lettek megállapítva.   
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Kovács Mihály: Ez adott esetben lehet méltányossági segítség is olyan krízishelyzetben lévő 

családoknál, akik esetleg nem férnek bele valamilyen oknál fogva azokba a keretszámokba? A 

polgármester átruházott hatáskörben ilyen esetben tud segíteni ebből a keretből? 

 

Herczeg Zsolt: Igen, például lehet olyan krízishelyzet, hogy valakinek leég a háza vagy még 

sorolhatnám. Ilyenkor nem szoktuk vizsgálni, hogy mennyi az illető jövedelme, jövedelemhatár 

nélkül segítünk a bajbajutottaknak. Egy ilyen helyzet mindent felülír. 

A kertvárosi játszótérrel kapcsolatosan szeretném elmondani, hogy szándékunkban áll a 

városrészben a játszótér felújítását elvégezni. A CLLD-ből építünk az Ifjúsági lakótelepen néhány 

millió forintból játszóteret, mely összeg kiegészül a Mezőtúri Intézményellátó Kft-nek 

közreműködésével, hiszen nemcsak játszótéri elemek kerülnének elhelyezésre, hanem fedett kiülő 

padok és még egyéb más dolgok. A Kertvárosban, a Kiss János utcában és a Szabadság téren 

gondolkodunk. A Kertvárosi fejlesztés a legnagyobb. Ezek a helyszínek természetesen 

bekerülhetnek a 4. sz. melléklet 7. sorába.  

A Kertvárosban folyamatban van egy „A” típusú Sportparknak a megépítése. Ez a legkisebb 

sportpark, de a gyermekeknek és a felnőtteknek is szeretnénk ott valamit kialakítani. 

 

Patkós Lajos: Az összevont bizottsági ülésen nagyon részletesen tárgyaltuk a költségvetést. Nekem 

is felmerült még egy-két apróságnak tűnő dolog. A céltartalékok között szerepel egy olyan tétel, 

hogy hagyaték. Céltartalékunk 78 729 000 Ft és ebből hagyaték címszó alatt 1 406 000 Ft szerepel. 

Ez mit takar? 

Mezőtúr Város Önkormányzata 30 988 000 Ft-tal járul hozzá a Mezőtúr-Mesterszállás Óvodai 

Társulás munkájához. Ebből mennyi a mesterszállási rész? 

Támogatom Kovács Mihály módosító javaslatát.  

 

Herczeg Zsolt: Boross Boglárka osztályvezetőt kérem, ismertesse a hagyatékkal kapcsolatos 

információkat. 

 

Boross Boglárka: A hagyatékot egy család helyezte el önkormányzatunk pénztárában letétként 

addig, amíg a közjegyzőnél a hagyatéki tárgyalás le nem zajlik és a hagyatéki végzésbe pontosan 

nem foglalják bele, hogy melyik családtagnak mennyi hagyaték jár. Ezt az összeget majd mi utaljuk 

ki számukra.  

A következő kérdés a Mezőtúr-Mesterszállás Óvodai Társulás fenntartására vonatkozott. 

Mesterszállás az óvoda fenntartásához 3 715 274 Ft-tal járul hozzá, amely a teljes óvodára eső bért 

és járulékot, valamint a dologi kiadásokat tartalmazza a normatíván felül.  

 

Rózsa Endre: Szeretném megköszönni mindenki munkáját, aki a költségvetési tervezet 

elkészítésében részt vett. Támogatom Kovács Mihály módosító javaslatát.  

Az 5. sz. mellékletnél szeretnék egy megerősítést tenni, hogy Művészeti Közalapítványnál tavaly 

1,5 millió forint volt tervezve, most 2 millió forint van. Ezt nagyon jónak tartom, hisz a 

közalapítvány hatalmas értéket hajt itt végre.  

Az 5. sz. melléklet 7. pontjában láthatjuk a Kóborka Egyesület támogatását. A tavalyi évben 400 

ezer forintot kapott a Kóborka, most pedig 2,5 millió forint van beállítva. Mi indokolja ezt az 

emelkedést?  

Az 5. sz. melléklet 17. pontjában a Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft-nél 10,8 millió forint van 

beállítva. Ezt miből tudjuk majd biztosítani? 

A 6. sz. melléklet 1. pontban látható a gyógyszertámogatás, mely 3,5 millió forint. Tavaly és az 

előtt is 5-5 millió forint volt. Javasolom, hogy az egyéb segélyezésekből csoportosítsunk át a 

gyógyszertámogatáshoz 1 423 000 Ft-ot. Ezt azzal indokolom, hogy havonta 50-70 főnek tudunk 

adni gyógyszertámogatást, átlagosan 8 000 Ft-ot. A város lakosságának a száma jelentősen 
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csökkent, 17 060 főre van tervezve. Ennek ellenére úgy gondolom, hogy az 50-70 főnél bizonyára 

többen vannak olyanok, akik gyógyszertámogatást igényelnek. Helyesnek találnám, ha itt a 

plafonszámot emelnénk.  

A temetési segélynél 1,5 millió forint van beállítva, 3-3 millió forint volt tavaly és az előtt beállítva. 

Ez azt jelenti, hogy 35 jogosultnak tudunk adni 40 ezer forintot.  Ez a 40 ezer forint egy szerény 

összeg, azt javasolnám, hogy az egyéb segélyezési formából csoportosítsunk át még 1 577 000 Ft-

ot.  

A rendkívüli települési támogatásban 20 millió forint szerepel. Javasolom, hogy ehhez legyen egy 

kis felső plafon, ha még szükséges.  

A hídon túli területek védelme érdekében a gátnak a megmagasítására kerüljön sor.  

A 9.2. melléklet 14. pont bevétel sorában szerepel 263 millió forint. Ezt a pénzt mire fordítjuk? 

A 9.2. melléklet 2. pontjában van 521 ezer forint. Ezt mire használjuk fel? 

A 9.2. melléklet 9. pontjában van egy tisztes összeg beállítva személyszállításra. Az Ifjúsági 

lakótelepen több lakos jelezte, hogy ne csak kedden-pénteken és vasárnap közlekedjen a busz, 

hanem a többi napokon is. Vizsgáljuk meg, van-e ennek jogalapja, hogy ezzel foglalkozzunk.  

A 9.2. melléklet 12. pont a piac bevétele és kiadása. Kérem Polgármester urat, hogy a nyilvánosság 

előtt most beszéljen majd erről.  

A 9.2. melléklet 25. pontban a televízió-műsor szolgáltatás támogatás igen jelentős összeggel van 

benne, mely 142 millió forint.  Ez mit takar? 

Mi a helyzet az Ifjúsági lakótelep 16 lakásos VI-os épületével? Szeretném javasolni, hogy 

amennyiben erre konkrét vásárló van, akkor mi ebbe a vásárlásba is szálljunk be. Ha ez az épület 

használatba adással vagy megvásárlással az önkormányzat tulajdonába kerülhet, akkor ezt tegyük 

meg. Az általános tartalékban van annyi pénz, amely erre elegendő lenne.  

A Főiskola „B” épületével kapcsolatban próbáljunk már lépéseket tenni, hogy az önkormányzathoz 

kerüljön.  

 

Herczeg Zsolt: A Kóborka Egyesület támogatását az indokolja, hogy a felelőtlen emberek helyett 

segítünk azoknak az áldozatos munkát végző mezőtúri polgároknak, akik a Kóborka Egyesület 

berkeiben az állatmenhelyet fenntartják. Azzal a kéréssel fordultak hozzám, hogy támogassam a 

menhelyet azzal, hogy valakit találjanak néhány órára, akit az egyesület meg tud fizetni. Azért van 

ez a nagy emelés az elmúlt évihez viszonyítva.  

A Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft-t saját bevételből finanszírozzuk, mint nagyon sok minden mást 

is.  

A 6. sz. mellékletben található segélyek összegei nem kőbevésett számok. Az igényeknek 

megfelelően adjuk a segélyt, esetleges átcsoportosítással. Nem látom értelmét, hogy ebben 

módosítsunk.  

 

Boross Boglárka: A 9.2. melléklet 25. sorában a Mezőtúri Közművelődési és Sport Kft. éves 

finanszírozása van betervezve.  

A 9.2. melléklet 12. sorában a piacnál egy TOP-os pályázatnak a bevétele és kiadása került 

betervezésre, ami a Főiskola közétkeztetést szolgáló konyhájának a felújítását takarja.  

A nem veszélyes hulladéknál betervezésre kerültek a bel- és külterületi hulladékszállítások, a 

rekultivált hulladéklerakó vízminta vizsgálata.  

A városi és elővárosi személyszállítást kérdezte képviselő úr, ott pedig két TOP-os kerékpárút 

pályázat bevételei és kiadásai találhatóak. Két millió forint van betervezve az autóbusz 

üzemeltetésére.   

Az ár- és belvízvédelemnél lévő összeg egy TOP-os pályázat, mely a belvizes projekt költsége.  A 

pályázatokat részletesen a 8. számú melléklet tartalmazza.  

 

Herczeg Zsolt: A Hortobágy-Berettyó főcsatornának két fenntartója van, az egyik a Körös-

vidéki Vízügyi Igazgatóság Gyula, a másik pedig a Közép-tisza-vidéki Vízügyi Igazgatóság 
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Szolnok. A gát magasításának az elvégzése nem önkormányzati feladat. Tudomásom szerint van 

egy állami program, amely a Körösnél zajlik. Nemsokára Gyulán fogok tárgyalni igazgató úrral, ott 

rá fogok kérdezni, hogy mi várható a Hortobágy-Berettyó vonatkozásában az itteni gátkoronának a 

megemelésével kapcsolatosan.  

A köztemető a strand mögött van, annak a fenntartására kapunk 570 000 Ft-ot. Ez állami normatíva 

formájában érkezik hozzánk.  

A buszközlekedést illetően azt szeretném, ha aláírásokkal keresnének meg ezzel kapcsolatban. Az 

Ifjúsági lakótelepnél nem bonyolult, de a Kertvárosban buszmegállókat kellene felállítani.  

Az Ifjúsági lakótelep VI-os épület kapcsán elhangzott a költségvetési tartalék. Ez a tartalék azonban 

kötelezettséggel terhelt. A 11 millió forintos tartalékunk szabad. A VI-os épületért 70 millió forintot 

emlegetett a Nemzeti Vagyonkezelő az épület a vételáraként.  Nem tudjuk megvásárolni, de benne 

van lehetőség. Ha azonban megvásárolnánk, még legalább 100 millióba kerülne a felújítás, mert 

jelen pillanatban nem lakhatóak a lakások.  

A „B” kollégium átvétele folyamatban van. Ha sikerül átvenni, akkor a felújítására keresünk 

valamilyen pályázatot, hiszen két gyűjtemény is van, aminek nincs helye és megérdemelne egy-egy 

kiállítási helyszínt.  

 

Patkós Lajos: A garantált bérminimum 2010-ben 89 000 Ft volt, most 195 000 Ft. A minimálbér 

145 000 Ft. A kft-nk dolgozói ezek alapján kapják a fizetést. A béremelések az utóbbi években 

jelentős terheket róttak a kft-ékre és az önkormányzatra is. Bérfeszültséget okoz az is, hogy vannak 

régebbi és újabb dolgozók, akik már eleve egy magasabb bérkategóriába tartoztak és a garantált 

bérminimum emelkedésével szinte a kezdő dolgozók is elérik ezt a jövedelmet. Ehhez tud az 

önkormányzat a kft-knek segítséget nyújtani. A köztisztviselők körében már jó néhány éve nem volt 

béremelés. Az idei évben 5 % béremelést tudunk a köztisztviselőknek biztosítani. A költségvetést ki 

kell egészíteni, hogy ezt tudjuk fedezni. Az önkormányzat pályázott a köztisztviselői béremelésre. 

Van-e ennek már valamilyen eredménye?  

 

Herczeg Zsolt: A pályázat benyújtásra került, de még nem tudjuk, hogy nyert-e a pályázat. A közös 

önkormányzati hivatal működéséhez 160 millió forintot teszünk hozzá, de ez nem mind bérjellegű. 

31 millió forintra nyújtottuk be a pályázatot, ha nyerünk, akkor ebből a 160 millió forintból 

felszabadul ez a 31 millió, amelyet fejlesztésre tudunk fordítani. Összességében az idei esztendőben 

a kötelező béremelés hatása majdnem 40 millió forint terhet jelent az önkormányzatunknak.  

Örömteli is ez, hiszen a munkatársak több jövedelmet tudnak hazavinni. 2018. évre 920 millió 

forint adóbevételt realizáltunk, ezért van miből finanszírozni a béremelést.  

 

Kovács Mihály: A Mezőtúr és Vidéke Önkormányzat Lapban egy cikket fogok megjelentetni, ami a 

Kertvárosban történő fejlesztéseket tartalmazza. A Kertvárosban a tavalyi év során többen jelezték 

igényüket a helyi autóbusz közlekedés beindítására piaci napokon. A cikkemben azt kérem tőlük, 

hogy akik biztosan igénybe vennék ezt a helyi buszközlekedést, azok legyenek szívesek jelezni 

nekem, ugyanis a buszközlekedés beindításának nagyon magas a költsége. Ehhez megalapozott 

igényt szeretnék benyújtani.  

Az együttes bizottsági ülésen kezdeményeztem a cafeteria keret bevezetését a gazdasági 

társaságoknál is. Javasolom, hogy erre a későbbiekben, ha a költségvetésünk engedi, térjünk vissza.  

 

Szűcs Dániel: A temetők helyzetéről az utóbbi esztendőkben nagyon sokat beszélgettünk. A 

temetők nem önkormányzati kezelésben állnak. A 2019-es esztendőben tudnánk-e kicsit többet 

tenni azért, hogy ezek a temetők rendben legyenek. Nem a Református Egyház által fenntartott 

temetőkre gondolok, főleg nem a Felsőrészi temetőre, mert ott nagyjából rend van. Az Alsórészi 

temetőben vannak hiányosságok. Ebben szeretnék segítséget kérni, hiszen az úttest állapota 

hozzánk tartozik és a parkolók állapota sem megfelelő. Bízom benne, hogy az egyház is partner tud 

lenni abban, hogy a parkolók terén közös munkával előre tudjunk lépni. A Katolikus temetőben 
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tudjuk, hogy milyen állapotok uralkodtak év végén. Civil összefogás indítása volt az, amivel egy 

kisebb takarítás létrejött.  Köszönet ezért Polgármester úrnak és az Intézményellátó Kft-nek.  Bízom 

benne, hogy 2019-ben nem kerül újra erre sor. Az elmúlt hónapokban és években már többen 

kértük, hogy a Katolikus temető melletti éjszaka rendkívül sötét területét próbáljuk megvilágítani.   

 

Herczeg Zsolt: Abban maradtunk, hogy a temető kerítésére szerelendő világítást megnézzük, 

hogyan tudjuk műszakilag és anyagilag megoldani.  

A temető kapcsán elmondhatom, hogy a takarításra nem tudunk ráhatással lenni, hiszen jogilag 

semmi közünk hozzá. Ennek ellenére ezért is mi vagyunk a hibásak. Ez azonban nem így van. 

Mindenképpen megpróbálunk odahatni a Református Egyházközség tulajdonában lévő temető 

kapcsán az üzemeltetőre, a Katolikus temetőnél pedig az illetékesre. Van elég feladata az 

önkormányzatnak, nem győzzük végrehajtani, de még a temetőkkel is kínlódjunk. Segítünk, mert 

mi is látogatjuk a temetőben a szeretteinket.  

 

Patkós Éva: Két kérdésem lenne Polgármester úrhoz és a költségvetés összeállítóihoz. Nagyon sok 

lakossági észrevétel, bejelentés érkezett, hogy a lakótelepeken egyre több a patkány és az egér. A 

költségvetésünkben mennyi az az összeg, amit az önkormányzat féregirtásra tud fordítani? A 

Szabadság téren és a volt tüdőgondozó környékén van nagyon sok féreg.  

Örömmel vettük, hogy egy pályázat során a mozi újra életre kel Mezőtúron. Kérem Polgármester 

urat, hogy a város lakóival együttgondolkodva válasszuk ki a mozi nevét. Erre írjunk ki egy 

pályázatot, esetleg pénzdíjjal. Kérem Polgármester urat, hogy a moziról egy pár információt osszon 

meg velünk. 

 

Herczeg Zsolt: Dr. Csellár Zsuzsanna megérkezett, a képviselő-testület létszáma 10 főre emelkedett.  

A Petőfi úti Színházteremnek kettős funkciója lesz, színházterem és mozi. A bekért árajánlatok 

alapján azt látjuk, hogy körülbelül 30 millió forintot kell hozzátennünk a pályázatból rendelkezésre 

álló összeghez. A beruházás mértéke 85 millió forint. A pályázatot jó eséllyel meg fogjuk nyerni. 

Mit jelent ez a beruházás a Színháztermet illetően? A padozatot teljes mértékben felszedjük, 

újraépítjük, kicseréljük a székeket, a színpad felett lesz egy elektromos vászon, a vetítőgép 22-27 C 

fok között üzemel, ezért klímaberendezés lesz beszerelve. Lesz hangtechnika, függönycsere, 

színpad, öltöző felújítás, fűtéskorszerűsítés. A helyiség 200 férőhelyes lesz. A falak hangelnyelő 

szigetelést kapnak. A mozi premierfilmek vetítésére is alkalmas. Mindez tervezés alatt áll, utána 

beadjuk a pályázatot.   

A férgek irtása a TRV Zrt-hez tartozik, hiszen többnyire a csatorna-hálózatból jönnek, azonban 

emellett a lakóknak is kell rágcsálóirtást végeztetni.   

 

Seresné Metzker Krisztina: A közfoglalkoztatások most indulnak majd. Az egyházak, ugyan úgy, 

mint az önkormányzat, alkalmazhatnak közfoglalkoztatottakat a temetők rendben tartására.  

A lakosságnak szeretném elmondani, hogy sem a Pont TV, sem a Pont Rádió nem kapott még az 

önkormányzattól támogatást.  

A tavalyi költségvetésben a segélyezések terén volt-e olyan tételünk, amit nem tudtunk kiadni? 

Gyógyszertámogatásra és a temetési segélyre gondolok. 

 

Boross Boglárka: Nem volt olyan eset, hogy ne tudtunk volna támogatást adni, ha az ügyfél 

megfelelt a feltételeknek.  

 

Herczeg Zsolt: A segélyezés során minden igényt ki tudtunk elégíteni, ami felvetődött. A 

közfoglalkoztatásban már nagyon kevesen vannak.  

 

Rózsa Endre: A köztisztviselőknél és a gazdasági társaságoknál támogatom a béremelést. Továbbá 

támogatom a temető melletti világítás megvalósítását. A Katolikus temetőnél a kerítésviszonyokat 
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rendezni kellene, ezért az egyházzal fel kell venni a kapcsolatot. Polgármester úr próbáljon meg 

odahatni az egyházakra a temetők rendben tartása terén. Tudom, hogy nem egyszerű dolog. 

Egyetértek a féregirtással is, hiszen megállíthatatlan folyamat lehet belőle.  

 

Dr. Csellár Zsuzsanna: Szép költségvetés van előttünk. Szeretném megköszönni azt a módosítást a 

költségvetésben, amely kapcsán a 65 év feletti mezőtúri lakosságnak a prevenciós folyamatát 

szeretnénk tovább bővíteni a szív-érrendszeri betegségcsoportokban szenvedők körével. A 

költségvetésben már ezt az új számot látjuk. Nagyon örülök, hogy ebben az évben lehetőség van a 

fiataloknak első lakáshoz jutás támogatást igényelni, hiszen ezzel támogatjuk az új élet kezdését.  

 

Patkós Lajos: A költségvetés kidolgozása óriási munka volt, hisz kellően összeszedett és 

áttekinthető. Köszönöm azoknak, akik részt vettek az összeállításában.  

 

Patkós Éva: Most egy olyan költségvetést bírálhatunk, amelyben a város lakosainak gondolatai 

találkozhattak Polgármester úr, a képviselők gondolataival. Köszönöm mindazok munkáját, akik 

részt vettek a költségvetés kidolgozásában.  

 

Szűcs Dániel: Ha van okunk az örömre és a pozitív szemléletmódra, akkor annak most van itt az 

ideje és lehetősége és hangot is kell adni neki. Amikor problémákat oldunk meg és sikereket érünk 

el, azt is hangoztatni kell. 2010-ben az összbevételünk 490 millió forintról 2018-ra 920 millió 

forintra emelkedett. Ez egy nagyon pozitív a város történetében. Mindent megteszünk annak 

érdekében, hogy az útalap nélküli útjainkat tovább tudjuk fejleszteni. 2019-ben 400 millió forint 

van erre. Amikor hivatalossá válik, mindenki megtudhatja, hogy mely utcák kerülnek fejlesztésre. 

Ebben nagyon-nagyot tudunk most előrelépni. Azt, hogy az önkormányzat bevételei így alakulnak, 

azt a mezőtúri vállalkozásoknak köszönhetjük. Az elmúlt nyolc évben nagyon sokat fejlődtek 

Mezőtúron a vállalkozások.  

 

Seresné Metzker Krisztina: Nagyon szeretném megköszönni azoknak az embereknek, akik 

Mezőtúron maradtak annak ellenére, hogy a kilátásaik az ország vagy Európa tekintetében 

fényesebbek és mégis valamiért itt maradtak a mi városunkban. A 9. sz. mellékletben láthatók a 

befolyt adóbevételek, amelyet mi be fogunk osztani. Szeretném megköszönni a pénzügyi területnek 

ezt a valóban nagyszerű költségvetést. Szeretném megköszönni az önkormányzati 

intézményvezetők munkáját és azokét, akik a minimálbérért naponta bemennek dolgozni.  

 

Batta Attila Viktor: Szeretném megköszönni a pénzügyi vezetőnek, hogy ilyen szép költségvetést 

készített el és pártállás nélkül minden képviselőnek, aki hasznos és értelmes hozzászólásokkal 

segítette a munkánkat. Ezt a költségvetést elfogadásra javasolom, hiszen ez Mezőtúr, itt a fejlődés 

az úr. 

 

Herczeg Zsolt: A költségvetés kapcsán szeretném még elmondani, hogy a működési forrásokon 

felül még 50 millió forintot adunk át a megvalósítandó fejlesztésekre az intézményeinknek és a 

gazdasági társaságainknak.  

 

Az együttes bizottság által javasolt módosító javaslatokat bocsátom először szavazásra. 

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal a bizottsági módosító javaslatokat elfogadta.  

 

Herczeg Zsolt: Rózsa Endre módosító javaslatait teszem fel szavazásra, amely a következő:  

a gyógyszertámogatás 1 423 000 Ft-tal, a temetési segély 1. 577 000 Ft növekedjen az egyéb 

segélyezési forma terhére.   
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A képviselő-testület 4 igen és 6 nem szavazattal Rózsa Endre módosító javaslatait nem fogadta el. 

 

Herczeg Zsolt: Kovács Mihály módosító javaslatát bocsátom szavazásra: a 4. sz. melléklet 7. 

sorában játszótérépítéshez az alábbi helyszínek legyenek beírva: Kertváros, Kiss János út, 

Szabadság tér. 

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal Kovács Mihály módosító javaslatait elfogadta. 

 

Herczeg Zsolt: A módosításokkal együtt bocsátom szavazásra a rendelet-tervezetet. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete 9 igen 1 nem szavazattal megalkotta 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 3/2019.(II.18.) önkormányzati 

rendeletét. 

 

 

3.Napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának a „Szolgáltató Önkormányzat Díj” felhívás alapján 

pályázat benyújtásáról  

 

Herczeg Zsolt: Ismerteti az előterjesztést. 

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

16/2019.(II.14.)  képviselő-testületi határozata  

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának a „Szolgáltató Önkormányzat Díj” felhívás alapján 

pályázat benyújtásáról  

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata a „Szolgáltató Önkormányzat Díj” keretében pályázatot 

nyújt be. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata feladatellátását a szolgáltatói kultúra értékrendje 

szerinti cselekvés kíséri. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzata a „Szolgáltató Önkormányzat Díj” pályázat benyújtására 

és a pályázati felhívás szerinti nyilatkozattételre a Polgármestert felhatalmazza.  

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő:  2019. február 14. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Mezőtúri Városfejlesztési Kft. 

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 
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1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Illetékes Osztályai, Helyben 

7. Mezőtúri Városfejlesztési Kft., Helyben 

 

 

Herczeg Zsolt: Nyilvános ülésünket bezárom, rövid technikai szünet után zárt üléssel folytatjuk.   

 

 

 

                                                                         K.m.f. 

 

 

 

      Herczeg Zsolt             dr. Enyedi Mihály  

       polgármester         jegyző 

 

 

 

 

                                                            Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

     Szűcs Dániel    Rózsa Endre 

      városi képviselő     városi képviselő 

  

 

 

 

Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 

 


